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41. zborovanje gradbenih konstruktorjev 
Slovenije je bilo 7. in 8. novembra 2019 na 
Bledu. Zaznamovalo je praznovanje štiride-
sete obletnice delovanja Slovenskega društva 
gradbenih konstruktorjev (SDGK) ob izjemno 
dobri udeležbi. Dvodnevnega srečanja se 
je udeležilo 197 inženirjev, ki so poslušali 
predstavitve dveh vabljenih predavanj ter de-
vetnajstih strokovnih in trinajstih znanstvenih 
poročil.

Tudi letos je bilo zborovanje uvrščeno v pro-
gram obveznega poklicnega izobraževanja, 
kar udeležencem omogoča pridobitev kre-
ditnih točk pri IZS. Znanstvene prispevke so 
recenzirali člani Znanstvenega odbora, ki 
vsako leto postavljajo višje kriterije in s tem 
prispevajo h kvalitetnim objavam. 

Po uvodnem nagovoru predsednika SDGK 
doc. dr. Jožeta Lopatiča je prodekan za raz-
vojno področje na UL FGG prof. dr. Žiga Turk 
v svojem nagovoru predstavil problematiko 
nizkega vpisa na UL FGG in s tem povezano 
prihodnostjo gradbeništva v Sloveniji. Na ma-
gistrskem študiju Gradbenih konstrukcij je v 
prvem letniku prvič vpisanih 15 študentov, v 
drugem letniku pa le 9 študentov. Podobno 
stanje vpisa je tudi na Fakulteti za gradbe-

ništvo, prometno inženirstvo in arhitekturo 
v Mariboru. Trendi za naslednja tri leta pa 
kažejo le malenkostno boljšo sliko. Udeležen-
ci zborovanja smo se vprašali, kdo in kako 
lahko promovira poklic gradbenega inženirja 
in s tem pri dijakih vzbudi željo po vpisu na 
eno izmed gradbenih fakultet. Na UL FGG že 
vrsto let potekajo akcije za promocijo vpisa, 
promovirati pa bi bilo treba tudi poklic. Zato 
bi bilo nujno, da se v promocijo poklica grad-
benega inženirja aktivno vključijo podjetja, npr. 
z odprtjem vrat gradbišč, birojev … Promocijo 
poklica pa bi moral aktivno izvajati tudi IZS 
kot krovno združenje inženirjev. Na trgu dela 
se že odraža pomanjkanje kadra, po črnem 
scenariju pa se bo v naslednjih letih pomanj-
kanje kadra bistveno povečalo, srednjeročno 
pa to vodi v nazadovanje znanja in stroke, 
ki predstavlja gonilno silo gospodarskega 
razvoja. Aktualna nesoglasja, razdvojenost in 
pranje umazanega perila na očeh javnosti pa 
gotovo ne širijo dobrega glasu o zanimivem in 
dinamičnem poklicu gradbenega inženirja in o 
gradbeništvu, ki si še vedno ni povrnilo ugleda 
zaradi afer v preteklosti.

Udeležence sta nagovorila tudi župan občine 
Bled g. Janez Fajfar in predsednik Matične 

sekcije gradbenih inženirjev (MSG) pri Inže-
nirski zbornici Slovenije g. Andrej Pogačnik. 
Ta je v svojem nagovoru povzel delovanje 
sekcije MSG v iztekajočem se letu in izpostavil 
bistvene probleme, ki jih je prinesla nova grad-
bena zakonodaja.

Prvo vabljeno predavanje je imel dr. Marko 
Pavlović s TU Delft, ki je predstavil projekti-
ranje in primere uporabe armirane plastike 
v gradbenih objektih. Armirana plastika je 
zanimiv material, ki se množično uporablja 
v letalski in avtomobilski industriji. S svojimi 
izpiljenimi pedagoškimi prijemi je dr. Pavlović 
animiral občinstvo in požel velik aplavz. Sledila 
je predstavitev zahtevnega projekta renovacije 
znamenitega stadiona Roland Garros v Parizu, 
ki nam jo je podal inženir Gulio Taverniti Cane-
va iz podjetja Cimolai.

Poročila so bila tematsko razvrščena v nasled-
nje sklope: Aktualno v stroki (1), Konstrukcije 
(9), Mostovi (5), Informacijska tehnologija 
v gradbeništvu (2), Gradbeni materiali (3), 
Eksperimentalna analiza konstrukcij (5), Nu-
merična analiza konstrukcij (6) in Zgodovina 
konstrukcij (1). Letos so bile v ospredju kon-
strukcije, pri čemer sta bila predstavljena pro-
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jektiranje in gradnja poslovno-stanovanjskih, 
trgovskih in industrijskih objektov ter posebnih 
objektov, kot so na primer islamski verski 
center, letališki potniški terminal in odlagališče 
nizko- in srednjeradioaktivnih odpadov. Veliko 
se lahko naučimo iz predstavljenega primera 
slabe prakse pri projektiranju in gradnji mostu 
Ponte della Costituzione, slavnega arhitekta in 
gradbenega inženirja Santiaga Calatrave, kjer 
je bila estetika postavljena nad funkcijo, kar 
je tudi vir vseh težav. Petkov del zborovanja 

je bil v znamenju predstavitev znanstvenih 
referatov. 

Četrtkov večer je bil namenjen sproščenemu 
druženju, kjer so bile osrednje teme pogovora 
povezane z aktualnim dogajanjem v stroki. Pri-
jetno vzdušje ob dobri hrani in pijači ter glasbi 
in plesu je trajalo vse do zgodnjih jutranjih ur. 

SDGK se zahvaljuje udeležencem zborova-
nja, ki predstavljajo gonilno silo zborovanj, 
recen zentom znanstvenih prispevkov za nji-

hovo vestno in dobro opravljeno delo, avtor-
jem prispev kov za zanimive predstavitve in 
številnim sponzorjem, ki so podprli izvedbo 
dogodka in delovanje društva. Upamo, da je 
zborovanje izpolnilo pričakovanja. Proti kon-
cu leta 2020 se ponovno srečamo, tokrat v 
Rogaški Slatini.
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